
Opatów 26.04.2023r. 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni oraz Szanowni Państwo obecni na dzisiejszej sesji Rady 

Gminy 

Na podstawie § 32 ust. 1 w związku  § 31 Statutu Gminy Łęka Opatowska składam sprawozdanie 

Wójta Gminy  za okres  14.03. – 26.04. 2023r. 

 Uprzejmie informuję, że przyjęte przez Państwa uchwały na sesji w dniu 14.03.2023r. tj. 

1. Uchwała Nr LIX/344/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 14 marca 2023 r. w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok. 
2. Uchwała Nr LIX/345/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 
Opatowska na lata 2023-2039. 
3. Uchwała Nr LIX/346/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 14 marca 2023 r. w sprawie 
wyboru banku do obsługi bankowej budżetu Gminy Łęka Opatowska wraz z wszystkimi 
jednostkami organizacyjnymi Gminy Łęka Opatowska. 
4. Uchwała Nr LIX/347/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 14 marca 2023 r. w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XXXIII/198/2021 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 24 marca 2021 w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łęka Opatowska 
5. Uchwała Nr LIX/348/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 14 marca 2023 r. w sprawie 
ustalenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych na terenie Gminy Łęka Opatowska, 

 
zostały w ustawowym terminie przesłane do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w 
Poznaniu, Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu Oddział w Kaliszu w celu sprawdzenia zgodności z prawem. 
 

W  okresie  międzysesyjnym,  (chronologicznie) uczestniczyłem w  następujących spotkaniach, 

wydarzeniach o których Państwa Radnych oraz wszystkich  tu obecnych  pragnę poinformować : 

- 15.03. W urzędzie i na COM-ie gościliśmy delegację z Gminy Kobyla Góra z wójtem na czele, 

następnie w urzędzie odbyło się spotkanie na „Rządcówce” odnośnie możliwości przeprojektowania i 

prac związanych z konserwator zabytków. Natomiast w godzinach popołudniowych spotkaliśmy się w 

urzędzie z Panią  Sołtys Rakowa odnośnie planów dożynek gminnych i dnia gminy 

- 16.03. W urzędzie uczestniczyłem w spotkaniu z dyrektorkami dwóch placówek oświatowych i 

Kierownik CUW, następnie gościliśmy w urzędzie przedstawicieli samorządów, organizacji i sponsora 

tytularnego na podpisaniu porozumienia, odnośnie współorganizacji III Półmaratonu Aleją Dębów 

Czerwonych ( w tym roku ku pamięci Henryka Kaczorowskiego). Wieczorem odwiedziłem w ramach 

wieczoru otwartego  S P Trzebień – otwartego, ale bez większego zainteresowania…. 

- 17.03. W godzinach porannych uczestniczyłem w radzie budowy na termomodernizacji budynku w 

Rakowie, następnie w urzędzie spotkałem się z delegacją LZD w Siemianicach z dyrektorem na czele, 

by następnie spotkać się z niezadowolonym mieszkańcem Piasek odnośnie ścieżki pieszo rowerowej 

- 20.03. W urzędzie spotkałem się z lekarzem rodzinnym i pełnomocnikiem odnośnie planów 

rozszerzenia propozycji dla pacjentów ośrodka zdrowia w Opatowie, następnie spotkałem się z 

przedstawicielami firmy zainteresowanej inwestycjami samorządowymi i podjęciem szeroko 

rozumianej współpracy, by pod koniec dnia spotkać się z przedsiębiorcom z terenu gminy odnośnie 

jego trudnej sytuacji i zaległości 



- 21.03. W godzinach porannych spotkałem się w Trzebieniu z mieszkańcami odnośnie kwestii 

zagrożenia ze strony sąsiedztwa 2 drzew, następnie w urzędzie uczestniczyłem w spotkaniu z 

dyrektorkami placówek oświatowych i kierownik CUW oraz księgową 

- 23.03. Wraz z Prezesem ZG OSP, Prezesem i v-ce Prezesem OSP w Łęce Opatowskiej udaliśmy się z 

wizytą do Firmy Szczęśniak w Bielsku -Białej produkującej samochody pożarnicze różnych marek i w 

różnym uwarunkowaniu 

- 24.03. W urzędzie gościłem Z-cę Komendanta Powiatowego Policji , by następnie udać się do Sądu 

Rejonowego w Kaliszu w charakterze świadka, w sprawie dotyczącej Z S w Łęce Opatowskiej i 

obraźliwego filmiku 

- 27.03. W godzinach porannych spotkałem się z dwoma dyrektorkami placówek oświatowych, 

następnie w urzędzie odbyło się podpisanie umowy na realizację termomodernizacji budynku 

biblioteki i apteki w Opatowie, by następnie wraz z Prezesem OSP w Trzebieniu uczestniczyć w 

Komendzie PSP w Ostrowie Wlkp. w przekazaniu promes na program „Małego strażaka” 

- 28.03.  W godzinach porannych uczestniczyłem w  UMiG Byczyna w spotkaniu dotyczącym 

współpracy na niwie gospodarczej, następnie w urzędzie gościłem właścicieli Firmy HK Kaczorowski z 

Piasek odnośnie lewoskrętu i ścieżki pieszo – rowerowej, by w godzinach popołudniowych 

uczestniczyć w posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy. Wieczorem wraz ze 

współpracownicą uczestniczyliśmy w zebraniu Sołectwa Raków  

- 29.03. Rano w urzędzie spotkałem się z lekarzem rodzinnym W.Braun, następnie spotkałem się z 

projektantem po naszej stronie ścieżki pieszo -rowerowej Piaski – Trzebień. W południe 

uczestniczyłem w rozmowie dot. naszej Gminy w radiu SUD 

- 30.03. Od godzin porannych spotykałem się indywidualnie wraz z Kier. CUW z poszczególnymi 

dyrektorkami placówek oświatowych odnośnie projektów organizacyjnych na przyszły rok szkolny 

2023/2024, następnie spotkałem się w urzędzie z przedstawicielem Polska PRESS, w kontekście 

nawiązania  współpracy, by następnie spotkać się na konsultacjach z mieszkańcem Łęki Opatowskiej 

odnośnie planów zabudowy jednorodzinnej 

- 31.03. W urzędzie uczestniczyłem przez krótki czas w szkoleniu dla rolników z terenu Gminy, 

odnośnie dopłat prowadzonym przez pracowników ARiMR z Kępna, następnie w Starostwie wraz ze 

współpracownikami uczestniczyłem w negocjacjach odnośnie porozumienia i wspólnej realizacji drogi 

w Kuźnicy Sł. i Stogniewie 

- 01.04. W sobotnie przedpołudnie uczestniczyłem w sali OSP w Łęce Opatowskiej w „Śniadaniu 

Wielkanocnym” przygotowanym przez Koło E. R. i I. w Łęce Opatowskiej finansowanym w znacznej 

mierze z konkursu ofert – organizacji pozarządowych ogłaszanym w naszym urzędzie, natomiast KGW 

z Trzebienia uczestniczyło w miejscowości Chrzan w konkursie „Chrzan w chrzanie” 

- 03.04. W poniedziałkowy poranek wraz z Prezesem OSP Łęka Opatowska w Komendzie PSP w 

Kępnie uczestniczyłem w przekazaniu Promes na zakup samochodu dla OSP w Łęce Opatowskiej, 

następnie w kancelarii notarialnej uczestniczyłem w podpisaniu aktu notarialnego, w którym Pani 

Katarzyna Nawrot – właścicielka gruntów przy stacji SUW w Mariance Siemieńskiej przekazała w 

formie darowizny dla Gminy, teren pod nową studnię i tereny pod częściową fotowoltaikę – 

dokładnie działka nr. 154/10 o powierzchni 1036 m2  -wyceniona na prawie 18 tyś. złotych – Jeszcze 

raz bardzo dziękuję jako gospodarz Gminy Pani Katarzynie Nawrot 



- 04.04. W urzędzie spotkałem się z właścicielem terenów w Rakowie i rozwiązań dla inwestycji, którą 

prowadzi, następnie również w urzędzie spotkałem się z Panią Wójt Gminy Bolesławiec i 

współpracownikiem oraz mieszkańcami Łęki Opatowskiej i Opatowa odnośnie zniszczonego  mostu 

na rzece Pomiance i brakiem dojazdu. W godzinach popołudniowych spotkałem się w urzędzie z 

dyrektorką Z S w Łęce Opatowskiej i nauczycielem wychowania fizycznego oraz Prezesem LKS 

„Zawiszy” Łęka Opatowska 

- 05.04. W Urzędzie Marszałkowskim w Poznaniu uczestniczyłem w spotkaniu z V-ce Marszałkiem K. 

Grabowskim oraz Dyrektor PROW w kontekście możliwości finansowania inwestycji kanalizacji i 

akceptowalnych rozwiązań, a następnie w GDDKiA w spotkaniu dotyczącym rozwiązań dla lewoskrętu 

w Piaskach i możliwości lewoskrętu do Łęki Opatowskiej  

- 06.04. W urzędzie Gminy w Rychtalu uczestniczyłem w spotkaniu włodarzy Gmin odnośnie 

możliwości, które daje program SIM – Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa, następnie w urzędzie 

spotkałem się z mieszkańcami Piasek i Łęki Opatowskiej 

- 07.04. W terenie spotkałem się z mieszkańcem Opatowa – Szpotu, odnośnie weryfikacji jego planów 

inwestycyjnych, a następnie wraz ze współpracownicą w spotkaniu z Proboszczem parafii w 

Siemianicach 

- 11.04. W urzędzie spotkałem się z przedstawicielami firmy PBK z Kępna, następnie uczestniczyłem w 

konsultacjach z urbanistą odnośnie procedowania studium  i planów na terenie naszej Gminy, by 

następnie spotkać się z dyrektorką S P Trzebień odnośnie spraw bieżących placówki 

- 12.04. W godzinach porannych spotkałem się w urzędzie MiG Byczyna odnośnie kwestii wspólnych 

inicjatyw i współpracy, następnie w Opatowie uczestniczyłem w omówieniu kwestii związanych z 2 

maja -  dniem flagi i symboli narodowych, a w godzinach popołudniowych uczestniczyłem w urzędzie 

pracy w Kępnie w podpisaniu umowy na szkolenia w ramach KFS 

- 13.04. Najpierw w urzędzie spotkałem się z Zarządem SBL w Kępnie w kwestii omówienia 

współpracy, następnie uczestniczyłem w odbiorze zrealizowanej drogi w Zmyślonej Słupskiej, by w 

godzinach południowych uczestniczyć w obchodach upamiętniających 83 rocznicę Sowieckiej Zbrodni 

na Policjantach Policji Państwowej III RP przed Komendą Powiatową w Kępnie 

- 14.04. W godzinach porannych w urzędzie uczestniczyłem w podpisaniu umowy z wyłonionym 

zespołem inspektorów na planowaną rozbudowę oczyszczalni ścieków, następnie w UMiG w 

Wieruszowie uczestniczyłem w spotkaniu organizacyjnym odnośnie „Sztafety Pokoju” zaplanwanej w 

tym roku na 3 września, by następnie w urzędzie spotkać się z Prezesem Zarządu Powiatowego OSP 

- 16.04. Niedziela była bardzo bogata, gdyż najpierw uczestniczyłem w otwarciu, a w godzinach późno 

popołudniowych w podsumowaniu  I Turnieju Piłki Siatkowej jednostek OSP z terenu naszej Gminy. 

Gratuluję pomysłu, organizacji i zaangażowania jednostek i Zarządu Gminnego z Prezesem na czele. 

Natomiast w południe uczestniczyłem w Kostowie na zaproszenie Wojewody Opolskiego we mszy św. 

i apelu poległych oraz uroczystościach związanych z 13 rocznicą Katastrofy Smoleńskiej 

- 18.04. Wraz ze współpracownikami uczestniczyłem w Łodzi, w siedzibie Fundacji „Happy Kids” w 

spotkaniu dotyczącym rozpoczęcia funkcjonowania i uwarunkowań dotyczących RDP, natomiast w 

godzinach popołudniowych w urzędzie gościłem prof. M. Szewczyka, z którym Gmina współpracuje 

na różnych płaszczyznach od kilku lat 

- 19.04. Rano uczestniczyłem w radzie budowy na realizowanej inwestycji wymiany i modernizacji 

dachu na Z S w Łęce Opatowskiej, następnie uczestniczyłem w spotkaniu w Komendzie Powiatowej 



Policji w Kępnie, odnośnie współpracy i 2 maja, by następnie w urzędzie uczestniczyć w posiedzeniu 

Komisji Planowania i Budżetu oraz Komisji Gospodarczej 

- 20.04. W godzinach porannych spotkałem się z mieszkańcem Piasek, następnie spotkałem się z 

Prezesem i przedstawicielem firmy STANBUD – wykonawcą rozbudowy oczyszczalni ścieków, by 

następnie uczestniczyć w odbiorze wykonanych prac budowlanych i instalacyjnych na RDP. W 

godzinach popołudniowych w urzędzie spotkałem się z mieszkanką Trzebienia , a następnie z 

mieszkańcem Siemianice – Granice 

- 21.04. W urzędzie spotkałem się z dyrektorką Z S w Opatowie, następnie uczestniczyłem w otwarciu 

i pierwszych przesłuchaniach XIV edycji Konkursu Krasomówczego w Z S w Siemianicach. Natomiast w 

południe spotkałem się z Kierowniczką rejonu sieci DINO, odnośnie planów realizacji inwestycji w 

Siemianicach, a następnie spotkałem się z Z-cą dyrektora Z S w Opatowie 

- 23.04. W niedzielne popołudnie uczestniczyłem w podsumowaniu kolejnej edycji Rodzinnego 

Turnieju Tenisa Stołowego rozgrywanego na sali sportowej w Łęce Opatowskiej. Gratuluję 

organizatorom, bo poziom gry z roku na rok jest bardzo wysoki 

- 24.04. Rano w urzędzie spotkałem się z poszkodowanym mieszkańcem Trzebienia, który uszkodził 

samochód na drodze od Kaplicy do ul. Brzozowej, następnie spotkałem się z przedstawicielem 

„Legend Wielkopolski” odnośnie nawiązania współpracy, by następnie spotkać się w Siemianicach z 

właścicielami działek pod ewentualną inwestycję sieci DINO 

- 25.04. W godzinach porannych uczestniczyłem w spotkaniu roboczym włodarzy gmin w ramach 

Stowarzyszenia LGD „ Wrota Wielkopolski”, następnie w urzędzie spotkałem się z dyrektorką Z S w 

Siemianicach, by następnie na terenach oczyszczalni i później w samym urzędzie omówić kwestie 

związane z projektem, technologią i wykonaniem rozbudowy oczyszczalni w szerokim gremium : 

wykonawcy, projektanta, inspektora i współpracowników 

- 26.04. Przed sesją uczestniczyłem w podpisaniu umowy na wykonanie instalacji fotowoltaicznych na 

10 obiektach użyteczności publicznej w ramach przeprowadzonego przetargu unijnego 

dofinansowanego z „Polskiego Ładu”, by również przed samą sesją uczestniczyć w Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Zdrowia     

Szanowni zebrani sprawy, które na przestrzeni minionego czasu powinny być państwu przybliżone 

to:  

Za nami kolejny czas, ponad  rok wojny w Ukrainie, coraz większy niepokój, niepewność i obawa, 

gdzieś są w naszych głowach. Pewna doza odniesienia do jutra, ale i bojaźń o przyszłość. Jednak 

wierzę i myślę , że i temu wspólnie damy radę. 

Dziś Wysoka Rado nie wiem i nie posiadam odpowiedniej wiedzy by móc powiedzieć, z czym 

przyjdzie nam się jeszcze mierzyć przyszłościowo, w odniesieniu do wszystkich płaszczyzn 

funkcjonowania, utrzymania, inwestowania i działania, w kontekście tego roku 2023 roku, którego  

już prawie 4 miesiące za nami, ale żyję nadzieją na lepsze jutro i to co nas wszystkich czeka. 

- Pragnę poinformować, iż jako Gmina realizujemy preferencyjny zakup paliwa dla gospodarstw 

domowych. Zgodnie z umową  z lokalnym przedsiębiorcą trwa realizacja dostaw i dystrybucji tegoż 

paliwa. Na tą chwilę, jednak wielu mieszkańców składa rezygnację z wcześniejszych deklaracji 

zakupu tegoż paliwa – nie wiem czym to jest spowodowane ? 

-  ogólna tzw.  gospodarka śmieciowa, to jeden z tematów  przewijających się cały czas, tym bardziej 

biorąc pod uwagę naszą stawkę i jej zmianę  za wywóz śmieci i ich stawkę, związaną z podwyżkom na 



tzw. „bramce” od 1 stycznia 2023 roku za zagospodarowanie śmieci.  Ja nadal proszę mieszkańców o 

racjonalne i rzeczywiste podejście do  tematu prawidłowej segregacji , gdyż Gmina jest zobligowana 

ponosić dodatkowe  koszty za nieprawidłową segregację. Przykłady podawał Prezes ZZO 

Olszowa.                                                                                                                                                                                                                      

Jesteśmy jedną z nielicznych  gmin, która ma ulgi i udogodnienia w gospodarce śmieciowej, tak dla 

dużych rodzin, jak i dla przedsiębiorców.  

- Rozpoczęła się już  realizacja funduszu sołeckiego na 2023 rok  wyodrębnionego w budżecie Gminy 

na określone zadania w 12 sołectwach.  Chcę wierzyć, że  ten fundusz będzie  realizował  pozytywną 

ludzką interakcję i współpracę, a nie odwrotnie, a reszta będzie tylko dobrym dodatkiem, do 

podejmowania różnych działań. Przypomnę, iż na ten rok kwota wyodrębniona w budżecie to 

567.344,39 zł  i wierzę, że będzie bardziej dopracowana przez, zwłaszcza niektórych sołtysów. 

Zdecydowana większość sołtysów jest za utrzymaniem funduszu sołeckiego dla poszczególnych 

sołectw w kolejnym roku budżetowym i tak się też stało. 

-  Trwa  rok szkolny 2022/2023 w  szkołach, przedszkolach, jak i żłobkach zrobiono i robi się  wiele , by 

dzieci i uczniowie uczyli się w najlepszych możliwych  warunkach,  trzeba na bieżąco monitować i 

reagować na pojawiające się sytuacje, czy problemy, by móc  funkcjonować i  pracować  według 

normalnego przebiegu. Dodatkowo szukamy wspólnie różnych projektów i środków zewnętrznych 

dla jeszcze lepszych możliwości i efektów edukacyjnych, jak i rozwojowych młodych pokoleń naszej 

gminy. A na pewno w kontekście  placówek i procesu edukacyjnego wielu nam zazdrości.  

- Na terenie Gminy trwają zajęcia języka polskiego dla uchodźców z Ukrainy, w ramach wspólnego 

projektu PCPR-u i niektórych Gmin Powiatu Kępińskiego,  w tym naszej Gminy, z której jest najwięcej 

chętnych. Nauka jest dla tych którzy tu  są, mieszkają i pracują na naszym terenie i planują tu dalszą 

swą przyszłość.  

-  Sprawy istotne i ważne dla każdego i każdego dnia na terenie naszej gminy, które powinny być 

przypominane w mojej ocenie to :   

Podjęcie wszelkich możliwych starań w kontekście przyszłego zaopatrzenia w wodę pitną oraz 

potrzebną do gospodarstw, jak również zbieranie wody deszczowej i tu wnioskuję do Rady Gminy, 

aby również ten temat został w najbliższym czasie szeroko omówiony i docenione inwestycje, jak i 

plany mieszkańców Gminy w kontekście ochrony i dbałości o naszą wspólną przyszłość i życie. A z 

drugiej strony weryfikacja mieszkańców, którzy deszczówkę odprowadzają na drogi i je niszczą, a 

później ci sami narzekają na dziury… a przecież coraz bardziej musimy doceniać wartość wody, 

tylko wszyscy, a nie tylko nieliczni. 

WALKA ZE SMOGIEM I OCHRONA ŚRODOWISKA – by móc żyć i oddychać czystym powietrzem, to 

ważny problem, który trochę zszedł  na dalszy plan, myślę, że to dzięki dotacjom z budżetu Gminy 

na wymianę źródła paliw, czy programowi czyste powietrze lub też  innym działaniom 

- inną kwestią jest niszczenie dróg, jak i wszystkiego co jest w określonym pasie drogowym 

( gminnym, powiatowym, czy krajowym, głównie mam na myśli niszczenie młodych drzew i 

zajmowanie pasa, poprzez przyoranie …. Są przykłady i to ze złymi skutkami 



- Realizacja drogi S 11 jest już po wydanej decyzji środowiskowej dla 46 km odcinka drogi 

expressowej, myślę że w najbliższym czasie  nastąpi ogłoszenie  przetargu w systemie 

zaprojektuj i wybuduj 

Inne sprawy :  

- PRZETARGI i zapytania : informacje z referatów ZPPG  i BGK  

- Wyłoniony wykonawca kanalizacji od Szalonki do Siemianic 

- Wyłoniony wykonawca rozbudowy Z S w Siemianicach o salę sportową i 2 klasy edukacyjne 

-  Trwa realizacja wymiany i modernizacji dachu na Z S w Łęce Opatowskiej 

- Jesteśmy po przetargu unijnym na realizację fotowoltaiki na 10 obiektach użyteczności publicznej i 

podpisanej dziś umowie 

- Jesteśmy po przetargu na inspektora głównego i branżystów przy rozbudowie oczyszczalni ścieków 

Wysoka Rado  oraz  wszyscy zebrani, cieszy mnie fakt  zatroskanych mieszkańców o przyszłość, 

bezpieczeństwo i prawidłowy rozwój naszej gminy, a dzięki operatywnym, przedsiębiorczym i 

gospodarnym mieszkańcom jesteśmy tak wysoko w kraju  w różnych rankingach gmin wiejskich w  

odniesieniu do rozwoju  społeczno - gospodarczego i zrównoważonego rozwoju. Zatroskanie  o 

zdrowie  tak swoje, jak i innych, w kontekście  również następnych  pokoleń jest budujące, jednak 

martwi i smuci, a nawet ubolewam nad aspektem złych emocji i bezpodstawnych oszczerstw  

skierowanych w stronę swoich sąsiadów, współmieszkańców i w ogóle drugiego człowieka. Ten  czas  

międzysesyjny, dziś w tak szczególnym momencie – odwołania i powołania Skarbnika Gminy – bardzo 

ważnej osoby w odniesieniu do czasu, który za nami mając na myśli Alinę Brząkała , która dała radę 

różnym wezwaniom i dziś przechodzi na zasłużoną emeryturę, ale również Emilię Panek – nową 

Skarbnik Gminy, przed którą wezwania , którym wierzę, że da radę i pod względem finansowym 

będzie to bezpieczny i dalszy czas zrównoważonego rozwoju dla Gminy i mieszkańców. Chciałbym 

zakończyć słowami nieznanego autora  :  „Dobrze , gdy Człowiek ceni Człowieka, teraz nie później , bo 

czas ucieka, a więc nikomu nie szczędź radości serca i uśmiechu, wszak tyle dobra jest w CZŁOWIEKU 

”  

                                    Dziękuję za wysłuchanie sprawozdania                                                                                                                                                                         

                                 Wójt  Gminy Łęka Opatowska  -     

    /-/Adam  Kopis 

 

 


